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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 14 sept. 1962
*'s Morgens te 10 uur aangevangen, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Ministers Van Aartsen, Beerman, Cals,
Klompé, Korthals , Luns, Marijnen, De Pous, Toxopeus, Veldkamp en Visser (afwezig is Minister
Zijlstra).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Bot (punt 2a), Van Houten, De Jong (punt
14a) en Schmelzer (punt 13).

Secretaris: J. Middelburg.

2. Buitenlands beleid
a. Nieuw-Guinea (Zie notulen MR 12 september 1962.)
De Minister-President constateert, dat na de behandeling van de goedkeuringswet voor de
overeenkomst inzake Nieuw-Guinea in de Eerste Kamer een belangrijk punt is bereikt in de
kwestie Nieuw-Guinea, die in de afgelopen periode zo dikwijls op de agenda van de Ministerraad
heeft gestaan. Hoewel dit punt nog wel eens aan de orde zal komen, is het grote beleid hiermede
afgesloten. Dit zou een zeker gevoel van bevrijding kunnen geven, indien het niet zo was, dat de
lasten blijven voor de bevolking, waarvoor de Regering zich heeft ingespannen. Spreker is
dankbaar voor de wijze waarop de bewindslieden samen deze zaak hebben behandeld. Ondanks
meningsverschillen is de Raad steeds eenstemmig tot zijn beslissingen gekomen. Hiervoor zegt
spreker allen dank. Minister Korthals dankt vervolgens de Minister-President voor de wijze waarop
hij in deze moeilijke zaak leiding heeft gegeven.

De Minister-President wijst er vervolgens op, dat na de souvereiniteitsoverdracht in
Indonesië de Pastore-Walter-act in Amerika de emigratie mogelijk heeft gemaakt van een groot
contingent Nederlanders, die uit Indonesië afkomstig waren. Spreker acht het wenselijk, dat wordt
nagegaan of eenzelfde mogelijkheid kan worden geschapen voor hen, die uit Nieuw-Guinea
komen. Minister Veldkamp zegt toe dit opnieuw met de emigratiedienst te zullen opnemen.

Minister Luns deelt mede, dat er nog een meningsverschil bestaat met Minister Visser over
de interpretatie van artikel 7 van het akkoord van Middleburg, voorzover dit handelt over de
Nederlandse strijdkrachten. Volgens dit artikel zullen deze strijdkrachten onder het gezag van de
Untea staan. Spreker acht het juist, dat deze in die periode zo nodig nog een bescherming aan de
Nederlanders op Nieuw-Guinea geven. In zijn instructie aan de militaire bevelhebbers op Nieuw-
Guinea wil Minister Visser echter elke handeling buiten de afvoer uitsluiten. Minister Visser
herinnert eraan, dat dit punt in de Raad is besproken en dat hij dit in de commissie van de Kamer
ook heeft besproken. Voorkomen moet worden, dat de Untea een beroep op Nederlandse
militairen doet om tegen de Papoea's op te treden. Minister Luns wijst dit laatste ook af, maar
incidenteel moeten de Nederlandse militairen ook onder het Unteagezag kunnen optreden. De
Minister-President neemt aan, dat als zich grote moeilijkheden voordoen de Untea-administrateur
overleg zal plegen met de VN, die dan met de Nederlandse regering in consult zullen treden. Als
echter ergens een klein incident plaats vindt, kan spreker zich indenken, dat aan ter plaatse
aanwezige Nederlandse militairen door het Unteabestuur wordt gevraagd onder zijn
verantwoordelijkheid daar in te grijpen. Minister Toxopeus is van oordeel, dat dit laatste uitgesloten
is, als Minister Visser de stringente redactie van zijn instructie handhaaft. Minister Luns stelt als
compromis voor te zeggen, dat men artikel 7 zo moet lezen, dat er voor de Nederlandse
strijdkrachten op Nieuw-Guinea geen defensieve taak meer is en dat zij zolang zij op Nieuw-
Guinea zijn, staan onder het gezag van de Untea, die in geval van nood een beroep op hun
bijstand zou kunnen doen. Minister Visser vindt dit van vergaande aard. De Minister-President stelt
voor, dat de Ministers Visser en Luns nog samen over de redactie van deze instructie overleg
plegen. - - -
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